
Zápis z jednání Komise Smart City RMB - R7/KSC/20
 

Místo konání: Kancelář strategie města, místnost č. 401, 4. patro, Husova 12, 60167 

Brno 

Čas: čtvrtek 20 . října 2016, od 15,30 do 17,30 hodin 

Přítomni: viz prezenční listina 

Zapsal: Jakub Rybář 

Program jednání: 

1)	 Návrh programu 

2)	 Aktuální informace 

3)	 Záměr rozvoje Brno Expat Centre 

4)	 Návrh Zásad Participativního rozpočtu statutárního města Brna - p ří/aha Č. 4 

5)	 Projekt "Mezíuniverzitní studentská soutěž MUNISS 2016/2017" - výběr tématu 

pří/aha Č. 5 

6)	 Strategie pro Brno - aktualizace analytické části 2016 - pří/aha Č. 6 

7)	 Indikátorová soustava Strategie pro Brno - vyhodnocení výsledků měření 2016

pří/aha Č. 7 

8)	 Podpora inovativn ího podnikání včetně projektů Regionální inovační strategie JMK 

.Enter, Star Cube, Master a Platinn" - smlouva o poskytnutí dotace JIC, zájmovému 

sdružení právnických osob - pří/aha Č. 8 

9)	 Hyperloop Transport Technologies - Letter of Intent - pří/aha Č. 9 

10) Den nápadů a cityhack pro Plán udržitelné městské mobility města Brna 

11) Projekt "Rotterdam, Umeá and Glasgow: Generating Exemplar Districts ln Sustainable 

Energy Deployment (Ruggedised) 
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Ad 1, Návrh programu
 

Zahájení. Předseda seznám il přítomné s programem 20. jednání Komise Smart City RMB - R7/KSC/20 .
 

Návrh na usnesení č. 20/ 1: Komise Smart City RMB schvaluje program 20. jednání Komise Smart City
 

RMB - R7/KSC/20.
 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 

Mgr. Emil Vařeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 

RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 

Ing. Pavel Jílek x 

Bc. Miloslav Humpolíček x 

doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 

J iří Hráček x 

Ing. Jana Drápalová x 

Damir Čauševié x 

Mgr. David Bárta x 

Usnesení č. 20/1: Komise Smart City RMB schvaluje program 20. jednání Komise Smart City RMB

R7/KSC/20 s úpravou . 

Ad 2, Aktuální informace 

P ředseda komise předal slovo Lukáši Grůzovi, který stručně představil aktuální informace. Především 

informace ohledně plánovaného workshopu " SM ART CITY - NORSKÁ A ČESKÁ ZKUŠENOST" . Jaroslav 

Petrák informovalo aktuálním stavu veřejné zakázky " Rámcová smlouva: komunikační agentura pro 

realizaci kreativního řešení integrované komunikačnístrategie Chytré Brno" . 

Návrh na usnesení č. 20/ 2: Komise Smart City RMB bere na vědomí aktuální informace v oblasti 

Smart City. 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 

Mgr. Emil Vařeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 

RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 

Ing. Pavel Jílek x 

Bc. Miloslav Humpolíček x 

doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 

Jiří Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 

Mgr. David Bárta x 

Usnesení č, 20/2: Komise Smart City RMB bere na vědomí aktuální informace v oblasti Smart City . 

Ad 3. Záměr rozvoje Brno Expat Centre 

Předseda komise předal slovo předsedovi spolku Brnopolis, který prezentoval č i n n ost Brno Expat 

Centre . Shrnul jeho činnost od vzniku v roce 2008 Rozvoj centra a služby představil Jan Kopkáš manažer 

centra. Dále zmín il nejčastější dotazy, strukturu tazatelů a klientů centra . Také představil akce, které 
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pro cizince centrum pořádá. A představili Welcome Guide pro první kroky cizinců v Brně. Dvakrát ročně 

probíhá advisory board - setkání představitelů firem a města . 

Představil i také další možnosti rozvoje Brno Expat. V Evropě funguje mnoho center tohoto typu . 

Jednou z možností zlepšení služeb je účastnit se a pořádat stáže ve spolupráci se zahran ičními expat 

centry. Ve dvou oblastech narůstají požadavky na pomoc (1) při zahajování podnikání a (2) talent 

attraction. Nabízí se řešení pomocí tzv . ambasadorů, kteří by promovali brněnský region v zahraničí. 

S tím souvisí i motivační prvky pro ambasadory v zahraničí. Možnost job fairu nebo Expat Expa v Brně 

- služby pro cizince. Dalšími novinkami mohou být Welcome akce s primátorem, starosty městské části 

pro nově příchozí cizinci (insp irace z Vídně). Zahraniční mise na lákání talentů . Péče o brněnské 

univerzity (nebyli by řešeni studenti). Job portál, kde na jednom místě lze nalézt všechny informace o 

nabídce míst a mobilní aplikace pro expaty . 

Limity rozvoje - chybějící a dostupné bydlení, zdravotní péče a lékaři mluvící anglicky, školy a školky 

integrující děti cizinců, úředníci magistrátu mluvící anglicky, úředníci imigračního úřadu mluvící 

anglicky, dostupná pracovní víza, lepší letecké spojení a podpora podnikání. 

V průběhu prezentace se k jednání připojil Jan Hollan a Emil Vo řeko a jednání opustili František Vižďo 

a Miloslav Humpolíček. 

Diskuse k bodu:
 

Tomáš Koláčný : Jak se lze dostat do Referal programu?
 

Jan Kopkáš: Společnosti musí splnit předem stanovené podmínky. Poplatek je 10000 Kč ročně.
 

Tereza Chrástová: Snažili jste se o anglické info v tramvajích?
 

Jan Kopkáš: Ano, vyjednával i s DPMB. Nápisy stanic a informace jsou v angličtině . V angl ičtině nejsou
 

aktuální a mimořádné informace. Web DPMB také není anglicky.
 

Pavel Jílek: Jaké jsou poměry cílových skupin? Jestli se vyvíj í?
 

Jan Kopkáš: Nejvýznamnější jsou zaměstnanci (80% a jejich rodinní p říslušníci). Hned po tom
 

individuální živnostníci, podnikatelé a starupisté a výzkumníci.
 

Pavel Jílek: Jaká je úroveň pracovních pozic u pracujících?
 

Jan Kopkáš: Naprostá většina má nižší vysokoškolský stupeň - cca jedna třetina je vysoce vzdělaných.
 

V. Veselý: V Holandsku mají expat centra specializovanou na úzkou skupinu vysoce příjmových a
 

dostávají velmi intenzivní pomoc.
 

Pavel Jílek: U vysoce kvalifikovaných mají snad servis ji ž od svých firem, institucí, nebo ne?
 

Jan Kopkáš: Pouze u jednotlivců na nejvyšších úrovních mají tuto úroveň servisu .
 

Návrh na usnesení č. 20/3: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědomí informace k Záměru 

rozvoje Brno Expat Centre . 

jméno pro prot i zdržel se nepřítomen 

Marek Jan íček x 

Mgr. Emil Vařeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 

RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 

Ing. Pavel Jílek x 

Bc. Miloslav Humpolíček x 

doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 

Jiř í Hráček x 
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Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení č. 20/3: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědomí informace k Záměru rozvoje
 

Brno Expat Centre.
 

Ad 4. Návrh Zásad Participat ivního rozpočtu statu tárního města Brna
 

Předseda komise předal slovo Petru Bauerovi projektovému manažerovi PARO.
 

Ten představil bod s tím , že dnes předložený bod obsahuje pouze úpravy, které byly provedeny na
 

základě připomínek, které byly v rámci schvalování vzneseny.
 

Návrh na usnesení č, 20/4: Komise Smart City Rady města Brna doporučuje Radě města Brna
 

schválit Zásady Participativního rozpočtu statutárního města Brna, které tvoří přílohu Č . 4 tohoto
 

zápisu
 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mg r. Emil Vařeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 

RNDr. Jan Hollan , Ph.D. x 
Ing. Pavel Jílek x 
Bc. Miloslav Humpolíček x 

doc. RNDr. František Vižďa , Ph.D. x 

Jiř í Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení č. 20/4: Komise Smart City Rady města Brna doporučuje Radě města Brna
 

schválit Zásady Participat ivního rozpočtu statutárního města Brna, které tvoří přílohu Č. 4 tohoto
 

zápisu
 

Ad 5. Projekt " Meziuniverzitní studentská soutěž MUNISS 2016/2017" - výběr tématu
 

Předseda komise předal slovo Janu Žákovi , který představil čtyři navržená témata pro MUNISS.
 

Předseda komise zmínil, že z jeho pohledu je vhodné téma Č. 1 a téma Č. 3.
 

Diskuse k bodu :
 

David Uhlíř: V médiích proběhla informace o tom, že BVV funguj í dobře a že není potřeba razantních
 

změn či větší otvírání areálu veřejnosti.
 

Pavel Jílek: Výstavnictv í, tak jak je nyní poj ímáno, nen í dlouhodobě udržitelné.
 

David Uhlíř : Vypadá to, že město má jiný záměr než generální řed i te l.
 

Marie Zezůlková: P říští týden jde do Komise rozvoje města - ideová urbanistická soutěž (3 uchazeči
 

z ČR a 3 ze zahraničí). Celou soutěž bude organizovat Kancelář architekta města. Bude navrženo,
 

které části areálu by měly být veřejné a kte ré budou sloužit veletržnictvL
 

Jan Žák: Soutěž Muniss je více o možnostech, nápadech studentů.
 

Pavel Jílek: Na body jsem se podíval z pohledu přidané hodnoty studentů - jejich výsledek hodně
 

záleží na expertíze (body 1 a 4), body 2 a 3 mohou být velm i dobré pro nezatížený pohled (out of box)
 

studentů a p řidanou hodnotu. Ještě poznámka ke generálnímu řediteli - to že si velké firmy vytváří
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startupy, které jsou na zbytku společnosti nezávislé, a které jsou pak nositeli velkých inovací, je již
 

nyní běžné . Pan ředitel by si na to měl zvyknout a chtít i se studenty více spolupracovat.
 

Jan Hollan : Jedna věc je využití areálu . Co kdyby existovala lávka přes areál? Dá se to dělat velmi
 

levně - až do kampusu . Mohlo by to být velice rychle a levné.
 

Jan Kopkáš: Pokud se mohu přimluvit za eventy, doporučuji kreativní festivaly - přilákání nových typů
 

eventů - inspirace Ostravou.
 

Proběhlo hlasování k jednotlivým návrhům, kdy největší počet hlasů obdržel návrh tématu "Brněnský 

pavilón " 

Návrh na usnesení č, 20/5: Komise Smart City Rady města Brna doporučuje Radě města Brna schválit 

"Brněnský pavilon" jako vybrané téma, které se bude realizovat v projektu "Meziuniverzitní 

studentská soutěž MUNISS 2016/2017" 

jméno pro prot i zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 

Mgr. Emil Vařeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 

RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 

Ing. Pavel Jílek x 

Bc. Miloslav Humpolíček x 

doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 

Jiří Hráček x 

Ing. Jana Drápalová x 

Damir Čauševié x 

Mgr. David Bárta x 

Usnesení Č. 20/5: Komise Smart City Rady města Brna doporučuje Radě města Brna schválit
 

"Brněnský pavilon" jako vybrané téma, které se bude realizovat v projektu "Meziuniverzitní
 

studentská soutěž MUNISS 2016/2017"
 

Ad 6. Strategie pro Brno - aktualizace analytické části 2016
 

Předseda komise navrhl projednat body 6 a 7 dohromady a předal slovo Janu Zvarovi z Kanceláře
 

strategie města.
 

Jan Zvara představil analytickou část strategie webovým odkazem, a indikátorovou soustavu. Od roku
 

2014 se podařilo na indikátorovou soustavu vytvořit vlastním ře š e n ím webovou aplikaci.
 

Diskuze k bodu:
 

Jana Drápalová: Lze přidat indikátory?
 

Jan Zvara: Ano, velmi uvítáme další podněty a možnost doplnění dat.
 

Pavel Jílek: Musím kvitovat ta data, ale je jich strašně moc. Jedné věci je mi líto, a to , že se tím
 

musíme prokousávat. Každý systém business inteligence navrhuje úrovně, které mají prezentační
 

vrstvy.
 

Jan Zvara: Řešení se dá udělat přívětivější. Beru to jako základ a pokrok od wordu . A můžeme to
 

integrovat a doplnit další možnosti. Na současném webu je to maximum možného.
 

Pavel Jílek: Otevřenost dat pro strojové čtení? Je to administrativně a legislativně možné?
 

Jan Zvara: Kvůli rozmanitosti dat a způsobu jejich získávání to není univerzálně možné.
 

Ladislav Nešněra : Pracovní skupina pro městská data se je bude snažit centralizovat.
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Návrh na usnesení č. 20/6: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědomí dokument " St rategie 

pro Brno - aktualizace analytické část i 2016", který tvoří přílohu Č . 6 tohoto zápisu 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mgr. Emil Vařeka x 
Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 
RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 
Ing. Pavel Jílek x 
Bc. Miloslav Humpolíček x 
doc. RNDr. František Vižďa , Ph.D. x 
Ji ří Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení č. 20/6: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědomí dokument "Strategie pro Brno 

- aktualizace analytické části 2016 ", který tvoří přílohu Č . 6 tohoto zápisu 

Ad 7. Indikátorová sousta va Strategie pro Brno - vyhodnocení výsledků měření 2016 

Návrh na usnesení č, 20/7: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědomí vyhodnocení 

výsledků měření .Jndik átorov ésoustavy Strategie pro Brno", které tvoří p řílohu Č. 7 tohoto zápisu 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mgr. Emil Vařeka x 
Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 
RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 
Ing. Pavel Jílek x 
Bc. Miloslav Humpolíček x 
doc . RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 
Jiří Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení č . 20/7: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědomí vyhodnocení výsledků měření 

.Jndikátorov é soustavy Strategie pro Brno", které tvoří přílohu Č . 7 tohoto zápisu 

Ad 8. Podpora inovativního podnikání včet n ě projektů Regionální inovační strategie JMK 

l1Enter, Star Cube, Master a Platinn" - smlouva o poskytnutí dotace JIC, zájmovému 

sdružení právnických osob 

Předseda komise představil projekt a seznámil přítomné s drobnými technickými změnami ve 

smlouvě. 

Návrh na usnesení č. 20/8: Komise Smart City Rady města Brna doporučuje Radě města Brna 

doporučit Zastupitelstvu města Brna schválit 

- poskytnutí individuální dotace JIC, z.s.p.o., na projekt "Podpora inovat ivního podnikání včetně 

projektů Regionální inovační strategie JMK .Enter, Star Cube, Master a Platinn"" ve výši 

8 000 000,- Kč z rozpočtu statutárního města Brna 
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- smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 8 000 000 Kč JIC, zájmovému sdružení právnických osob 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mgr. Emil Vařeka x 
Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 
RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 
Ing. Pavel Jílek x 
Bc. Miloslav Humpolíček x 
doc. RNDr. František Vižďa , Ph.D. x 
Jiří Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení Č. 20/8: Komise Smart City Rady města Brna doporučuje Radě města Brna 

doporučit Zastupitelstvu města Brna schválit 

- poskytnutí individuální dotace JIC, Z.S.p.o., na projekt "Podpora inovativního podnikání včetně 

projektů Regionální inovační strategie JMK .Enter, Star Cube, Master a Plat inn "" ve výši 

8 000 000, - Kč z rozpočtu statutárního města Brna 

- smlouvu o poskytnutí dotace ve výši 8 000 000 Kč JIC, zájmovému sdružení právnických osob 

Ad 9. Hyperloop Transport Tech nologies - Letter of Intent
 

P ředseda komise předal slovo Jakubu Rybářovi, který p ředstavil poslední informace k jednání s HTI o
 

podpisu Letter of Intent.
 

Diskuze k bodu:
 

Emil Vařeka: Nepočítá se s takovými typy záměrů v operačním programu doprava?
 

Marie Zezůlková: OPD neobsahuje podobnou výzvu.
 

Jakub Rybář . Projekt by měl být vysoce rentabiln í. A na takovéto typy projektů se dotace nevypisuj í. 

Návrh na usnesení č, 20/ 9: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědom í informace k tématu 

Hyperloop Transport Technologies - Letter of Intent 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 
Mgr. Emil Vařeka x 
Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 
RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 
Ing. Pavel Jílek x 
Bc. Miloslav Humpolíček x 
doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 
Jiří Hráček x 
Ing. Jana Drápalová x 
Damir Čauševié x 
Mgr. David Bárta x 

Usnesení č. 20/9: Komise Smart City Rady města Brna bere na v ědomí informace k tématu Hyperloop 

Transport Technologies - Letter of Intent 

Ad 10. Den nápa dů a cityhack pro Plán udržitelné městské mobi lit y měst a Brna 
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PK požádal Lukáše Grůzu o informaci k proběhlé akci. Lukáš Grůza informovalo přijatých vstupech a
 

následuj ící plánované akci.
 

Diskuze k bodu:
 

David Bárta: Kdo bude nápady vybírat?
 

Lukáš Grůza: Odbor dopravy a zpracovatel- musí mít potenciál pro budoucí realizaci.
 

Marek Janíček: Kdy se uvažuje o organ izaci akce?
 

Lukáš Grůza: Začátkem prosince.
 

Návrh na usnesení č. 20/10: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědomí informace k tématu
 

Den nápadů a cityhack pro Plán udržitelné městské mobility města Brna
 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Janíček x 

Mgr. Emil Vařeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 

RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 

Ing. Pavel Jílek x 

Bc. Miloslav Humpolíček x 

doc. RNDr. František Vižďa, Ph.D. x 

Jiří Hráček x 

Ing. Jana Drápalová x 

Damir Čauševié x 

Mgr. David Bárta x 

Usnesení č. 20/10: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědomí informace k tématu Den 

nápadů a cityhack pro Plán udržitelné městské mobility města Brna 

Ad. ll. Projekt "Rotterdam, Urne á and Glasgow: Generating Exemplar Districts ln
 

Sustainable Energy Deployment (Ruggedised)
 

Předseda komise předal slovo Jakubu Rybářovi a Lukáši Grůzovi, kteří shrnuli vývoj a budoucí
 

požadavek na hlasování členů komise per rollam.
 

Diskuze k bodu:
 

Marek Janíček: Kdy proběhne vstupní jednání?
 

Lukáš Grůza: Od 8 do 10 listopadu v Rotterdamu, kde proběhnou intenzivní zahajovací jednání celého
 

konsorcia.
 

Návrh na usnesení č, 20/ 11: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědomí informace k tématu
 

Projekt " Rotterdam, Urne á and Glasgow: Generating Exemplar Districts ln Sustainable Energy
 

Deployment (Ruggedised)
 

jméno pro proti zdržel se nepřítomen 

Marek Jan íček x 

Mgr. Emil Vařeka x 

Mgr. Martin Ander, Ph.D. x 
RNDr. Jan Hollan, Ph.D. x 

Ing. Pavel Jílek x 

Bc. M iloslav Humpolíček x 
doc. RNDr. František Vižďa , Ph.D. x 
Jiří Hráček x 
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Ing. Jana Drápalová x 

Damir Čauševié x 

Mgr. David Bárta x 

Usnesení Č . 20/11: Komise Smart City Rady města Brna bere na vědomí informace k tématu Projekt 

" Rotterdam, ume á and Glasgow: Generating Exemplar Districts ln Sustainable Energy Deployment 

(Ruggedised) 

Předseda Komise Smart City RMB ukončil je dnání v 17,30 hod. 

V Brně dne 21. 10. 2016 

Zapisovatel: 

Lukáš Grůza 

· · · · ~· ~· ~~·~· ~ ~ ~ ; ~ ~ ~ · .. ····..····..····
Ověřovatelé zápisu: 
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V Předseda komise 

~~ 
.... .. ~:~~ ; . 

Tajemník komise 
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